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Protokół  
z XLI Sesji Rady Gminy  

odbytej w dniu 25 lutego 2010r.  
 
 
Posiedzenie rozpoczęła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Lesińska o godzinie 15.45. W 
Sesji udział wzięli : 
radni: 

Pan Marek Borowczyk 
Pan  Tomasz Buczma 
Pan Rafał Drzewiecki 
Pan Jan Rajchelt 
Pani Krystyna Kotecka   
Pan Tadeusz Lammel 
Pani  Ewa Lesińska  
Pan Henryk Lesiński 
Pan Tomasz Maćkowiak 
Pan Daniel Matela 
Pani Halina Michalak-Szczepaniak 
Pan  Andrzej Ratajczak 
Pani Elżbieta Sznajder 
Pan Krzysztof Świątczak 

sołtysi : 
 Pani Jolanta Fludra 
 Pan Andrzej Frąckowiak 
 Pani Bożena Karolczak 
 Pan Czesław Książkiewicz 
 Pan Stanisław Lesiński 
 Pan Eugeniusz Nowicki 
 Pan Ferdynand Nowicki  
 Pan Rafał Ochowiak 
 Pan Grzegorz Socha 
  
oraz 
Wójt Gminy - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy - Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy  - Mirosława Nowak 
Radca Prawny – Anna Woźniak – Tyczka 
Radca Prawny - Sergiusz Foltynowicz  
Podinspektor ds. obsługi rady i promocji gminy -Małgorzata Smytry 
Kierownik Zakładu Komunalnego – Marek Jabłoński 
Inspektor ds. administracyjno – księgowych – Magdalena Dubińska 
Dyrektor GOKiS – Jakub Czubak 
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Porządek posiedzenia Sesji: 
 
1. Otwarcie 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Kleszczewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Tulce 
Kleszczewo i Gowarzewo, 
7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w  
wodę. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie 
ścieków. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu 
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
sportowych „Moje boisko Orlik 2012” należących do Gminy Kleszczewo. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie rodzajów wyróżnień i 
wysokości nagród dla zawodników nie posiadających licencji zawodnika, którzy 
osiągnęli wysokie wyniki sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub 
krajowym oraz szczegółowych zasad i trybu ich przyznawania. 
13. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010r. 
15. Promocja, turystyka Gminy. 
16. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
17. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
18. Odpowiedzi na interpelacje. 
19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie.  
 
Na wstępie Wójt przedstawił nowego dyrektora GOKiS-u Pana Jakuba Czubak, który jest 
absolwentem Wydziału Nauk Społecznych Uniwersytetu im. A. Mickiewicza oraz 
dyplomowanym Menadżerem Kultury Wyższej Szkoły Umiejętności Społecznych. 
Pan Czubak powiedział, że ma doświadczenie z zakresu organizowania  imprez sportowo – 
kulturowych i dołoży wszelkich starań aby sprostać oczekiwaniom mieszkańców. 
Pani Przewodnicząca życzyła nowemu dyrektorowi pomyślności oraz przeszła do ustalonego 
porządku obrad.   
 
Ad.2 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad.3 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. Pani Przewodnicząca zarządziła 
głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XL Sesji Rady Gminy.  
Głosowało: 11 radnych. 
Za: 10 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 1  
Protokół został przyjęty. 
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Ad.4 
Pani Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XL Sesji 
Rady  Gminy ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad.5 
Pani Nowicka przedstawiła projekt Uchwały nr XLI/274/2010 w sprawie Regulaminu 
utrzymania porządku i czystości na terenie Gminy Kleszczewo.  Zmiany do  Regulaminu 
zostały szczegółowo omówione na poszczególnych Komisjach.  
Pani Nowicka powiedziała, że Regulamin zostanie przesłany do zaopiniowania przez 
Inspektora Sanitarnego dopiero po podjęciu uchwały. 
Radny Drzewiecki zapytał czy planuje się rozdystrybuowanie regulaminu do mieszkańców. 
Wójt powiedział, że traktuje to jako wniosek do przemyślenia. 
Pani Przewodnicząca  zasugerowała, aby w ulotce umieścić tylko informacje o  zmianach. 
Pani Sekretarz powiedziała, że regulamin powinien być czytany całościowo oraz, że według 
procedury regulamin wejdzie w życie dopiero za 3 miesiące i wtedy ewentualnie można 
powrócić do tego tematu. 
Sołtys z Gowarzewa zwrócił uwagę, że jest coraz więcej nowych mieszkańców, którzy nie 
znają regulaminu. 
Radni nie mieli więcej uwag. Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad podjęciem 
projektu Uchwały nr XLI/274/2010. 
Głosowało: 13 radnych. ( Na salę wszedł Radny Buczma i Borowczyk.) 
Za: 13 
Przeciw: 0  
Wstrzymało się: 0  
Uchwała nr XLI/274/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
Ad.6 
Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XLI/275/2010 w sprawie nadania nazw ulicom w 
miejscowościach Gowarzewo, Kleszczewo i Tulce. Temat był omówiony na poszczególnych 
Komisjach. 
Pani Błoch powiedziała, że nie ma jedynie zgodności wśród Radnych co do jednej nazwy 
ulicy dla miejscowości Kleszczewo (§2, ust.1, pkt.7 projektu uchwały). Pani Błoch 
powiedziała, że Komisja Finansowo - Gospodarcza zasugerowała nazwę – „Długa”, pozostałe 
dwie Komisje proponowały „Owocową”.  
Radna Kotecka powiedziała, że Komisja Oświaty postulowała za nazwą „Owocową”, 
ponieważ poprzeczne ulice mają właśnie nazwy ulic drzew owocowych.  
Radny Maćkowiak postulował za nazwą „Zapłocie”,  ponieważ jest tak od lat nieformalnie 
nazywana przez część starszych mieszkańców. 
Pani Przewodnicząca poprosiła zgromadzonych na sali mieszkańców z Kleszczewa o 
wyrażenie swojej opinii i wskazanie ostatecznej  nazwy ulicy. 
Mieszkańcy Kleszczewa opowiedzieli się za nazwą ulicy „Owocowej”. 
Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie nadania ulicy „Owocowej” w 
Kleszczewie. 
Głosowało: 14 radnych. ( Na salę wszedł Radny Świątczak) 
Za: 11 
Przeciw: 1  
Wstrzymało się: 2  
Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad całością projektu uchwały nr 
XLI/275/2010 w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo, Kleszczewo 
i Tulce. 
Głosowało: 14 radnych.  
Za: 11 
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Przeciw: 1  
Wstrzymało się: 2  
Uchwała nr XLI/275/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
Ad.7 
Pani Sekretarz przedstawiła projekt Uchwały nr XLI/276/2010 w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Wójta Gminy w związku  z  wynajęciem gruntu  na  prowadzenie parkingu 
strzeżonego  w miejscowości Tulce. Kwestia była szczegółowo omówiona na posiedzeniach 
Komisji stałych, na których członkowie Komisji wyrazili opinię, iż skarga na działalność 
Wójta Gminy jest niezasadna.  
Radny Drzewiecki powiedział, że Rada Gminy podjęła pierwszą uchwałę w 2002r. w sprawie 
wynajmu nieruchomości na okres 5 lat oraz kolejną uchwałę w 2004r. Radny Drzewiecki 
zapytał czy w 2004 roku została podpisana nowa umowa. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że w tym czasie nie została podpisana nowa umowa , a jedynie 
aneks do umowy z 2002r., z nowymi stawkami czynszu, bowiem  nowa uchwała określiła   
wyższe miesięczne  stawki czynszu. 
Radny Drzewiecki powiedział, że skoro uchwała jest na okres dłuższy niż 3 lata to dlaczego 
umowa wynajmu jest na okres 2 lat i czy gmina w odpowiedzi powołuje się na dobrą 
Uchwałę.  
Pani Błoch odpowiedziała, że jest to właściwa uchwała, ponieważ wcześniejsza umowa była 
zawarta na okres dłuższy niż 3 lata. 
Radni nie mieli więcej pytań. Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie uznania  
skargi  Pana Krzysztofa Klamki  z dnia 25 stycznia 2010r. na działalność Wójta Gminy za 
niezasadną. 
Głosowało:  14 radnych.  
Za: 14 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XLI/276/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
 
Ad.8 i Ad.9 
Pan Jabłoński omówił jednocześnie projekt Uchwały nr XLI/277/2010 w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz projekt Uchwały nr 
XLI/278/2010 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. Temat 
był szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Pan Jabłoński powiedział, że ZK 
opowiadał się za wyższymi stawkami jednakże decyzją Pana Wójta zostały obniżone do 
3,19zł za 1m³ wody oraz 4,35 zł za 1m³ za odprowadzanie ścieków ( plus podatek VAT). 
Radna Sznajder poprosiła o uzasadnienie finansowe podwyżki. Podkreślając, że stawki są za 
wysokie i cenowo powinny być porównywalne z gminami  sąsiednimi, a nie z cennikiem 
poznańskim. Radna Sznajder dodała, że z jej obliczeń wychodzi, iż kwota podwyżki to tylko 
30 tys. zł.  i czy w związku z tym wystarczy to na pokrycie kosztów oczyszczalni.  
Pan Jabłoński powiedział, że z roku na rok jest coraz więcej awarii i wzrasta koszt remontów. 
Awarie są uciążliwe i trwają po kilka dni. W miejsca starych układa się nowe instalacje, a 
wymieniane liczniki za wodę to koszt własny ZK.  Pan Jabłoński powiedział, że są to jedynie 
podstawowe wydatki, które ponosi ZK i liczy, że podwyżka w części je pokryje. 
Pan Jabłoński dodał, że trudno porównywać się do cen w innych gminach. Podkreślił, że 
Gmina Kleszczewo była - jako jedna z pierwszych gmin - w 100% zwodociągowana i obecnie 
stan sieci wymaga gruntownych napraw. Dodatkowo sieć była wybudowana w czynie 
społecznym przy różnym zasobie wiedzy i środków. Na dzień dzisiejszy ZK boryka się z 
problem nieszczelności rur oraz niekontrolowanym wypływem dużej ilości wody co generuje 
niepotrzebne koszty.  
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Radna Sznajder i Radny Drzewiecki opowiedzieli się za rozdzieleniem funkcji Zakładu 
Komunalnego w budżecie tj. aby w cenie wody nie były ujęte inne sprawy ZK. 
Radny Drzewiecki podał przykład niższych cen za sprzedaż usług w Swarzędzu i Dominowie.  
Wójt odpowiedział, że nie można tego tak porównywać,  ponieważ w każdej gminie jest inna 
specyfika i różna kalkulacja i tak np. Gmina Swarzędz ma krótsze odcinki sieci i więcej 
mieszkańców, co jest równoznaczne z mniejszymi kosztami na budowę sieci i większymi 
wpływami  z opłat. Pani Skarbnik powiedziała o specyfice  Dominowa. Na koniec 
Przewodnicząca  podsumowała   dyskusję. Radni nie mieli więcej pytań.  
Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie.  
W pierwszej kolejności głosowano w sprawie przyjęcia projektu Uchwały nr XLI/277/2010 w 
sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 
Głosowało:  14 radnych.  
Za: 9 
Przeciw: 2  
Wstrzymało się: 3  
Uchwała nr XLI/277/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
Następnie głosowano w sprawie przyjęcia projektu Uchwały nr XLI/278/2010 w sprawie 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
Głosowało: 14 radnych.  
Za: 9 
Przeciw: 2 
Wstrzymało się: 3  
Uchwała nr XLI/278/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
 
Pani Przewodnicząca zarządziła 15 min. przerwę. 
 
Ad.10 
Pani Sekretarz przedstawiła  projekt uchwały nr XLI/279/2010 w sprawie zmiany uchwały 
dotyczącej nadania Statutu Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. Temat był szczegółowo 
przedstawiony  na posiedzeniach Komisji stałych. Ponieważ Radni nie mieli pytań Pani 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało:  13 radnych.  
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0  
Uchwała nr XLI/279/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
Ad.11 
Pani Sekretarz przedstawiła  projekt uchwały nr XLI/280/2010 dotyczy przyjęcia Regulaminu 
korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje boisko Orlik 2012” należących do Gminy 
Kleszczewo. Regulamin był szczegółowo przedstawiony  na posiedzeniach poszczególnych 
Komisji. Pani Sekretarz powiedziała, że podczas posiedzenia Komisja Rolnictwa 
zasugerowała dopisanie do §8, pkt. 6 słów: „środków odurzających” w związku z czym 
proponuje się następujące brzmienie  pkt.6  zabrania się „żucia gumy, wnoszenia jedzenia, 
palenia tytoniu, spożywania alkoholu oraz innych środków odurzających”. 
Radni nie mieli pytań. Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
regulaminu w treści przedstawionej przez Panią Sekretarz. 
Głosowało:  14 radnych. ( Na salę wszedł Radny Buczma). 
Za: 14 
Przeciw: 0 
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Wstrzymało się: 0  
Uchwała nr XLI/280/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
Ad.12 
Następnie Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr XLI/281/2010 w sprawie zmiany  
uchwały dotyczącej  rodzajów wyróżnień i wysokości nagród dla zawodników nie 
posiadających licencji zawodnika, którzy osiągnęli wysokie wyniki sportowe we 
współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym oraz szczegółowych zasad i trybu ich 
przyznawania.  
Pani Sekretarz powiedziała, że projekt uchwały powstał z inicjatywy Radnych z Komisji 
Oświaty i Kultury , która proponowała rozszerzyć brzmienie §2 ust.2 o wyrazy „Mistrzostwa 
Województwa”. Zatem §2 ust.2 brzmi następująco: „Wyróżnienia i nagrody przyznaje się za 
zajęcie od I-III miejsca na Igrzyskach Olimpijskich, Mistrzostwach Świata, Mistrzostwach 
Europy, Mistrzostwach Polski, Mistrzostwach Międzywojewódzkich, Mistrzostwach 
Województwa.” 
Pani Sekretarz powiedziała, że propozycje tę zaaprobowała również Komisja Rolnictwa, 
natomiast członkowie Komisji Finansowo – Gospodarczej postulowali za rozszerzeniem 
paragrafu. Propozycja członków Komisji Finansowej była przedstawiona i omawiana na 
poszczególnych posiedzeniach Komisji. Ponieważ Radni nie mieli pytań Pani 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie projektu uchwały nr XLI/281/2010 w treści pierwotnej 
- zaproponowanej przez Komisję Oświaty i Kultury. 
Głosowało: 14  radnych.  
Za: 11 
Przeciw: 2  
Wstrzymało się: 1  
Uchwała nr XLI/281/2010 została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
Ad.13 
Pani Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały nr XLI/282/2010 w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy. Pani Przewodnicząca powiedziała, że na podstawie art.18 
ust.2 pkt.2 o samorządzie gminnym oraz Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie 
wynagradzania pracowników samorządowych  i  zapisem  ustawy   budżetowej miesięczne 
wynagrodzenie Wójta wzrasta o 3%. Uchwała  wchodzi  w  życie  z dniem podjęcia  i ma 
zastosowanie do wynagrodzenia należnego od dnia  01 stycznia  2010r. Radni nie mieli uwag. 
Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 14  radnych.  
Za: 14 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr  XLI/282/2010  została podjęta. (Dokument w załączeniu.) 
 
Ad.14 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt Uchwały nr XLI/283/2010  w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2010r. Pani Skarbnik powiedziała, że jest możliwość pozyskania środków z 
Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na „Remont drogi gminnej nr 
329024P  na odcinku Krzyżowniki – Śródka z przebudową infrastruktury towarzyszącej oraz 
budową oświetlenia”. Środki zostały wprowadzone do budżetu po stronie wydatków na 
2010r. do działu 600 Drogi publiczne gminne w wysokości 1.873.100 zł. i zostały 
przeniesione z działu 010 Rolnictwo i łowiectwo z budowy  kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Tulce  854.000 zł oraz 1.019.100 zł z  rozdziału 90017 Zakłady gospodarki 
komunalnej z dotacji celowej na inwestycje dla zakładu komunalnego na budowę  
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niskociśnieniowej kanalizacji sanitarnej z przyłączami w miejscowościach Markowice, 
Krerowo, Zimin, Śródka Krzyżowniki, Poklatki. 
Pani Skarbnik powiedziała, że w związku z pozyskanymi środkami do projektu uchwały 
wprowadzono dodatkowe zapisy: 
- w §2 ust. 3 zmienia się wydatki na wieloletnie programy inwestycyjne zgodnie z 
załącznikiem Nr 2a do niniejszej Uchwały 
- w §7 ust. 1 pkt. 1  i 2 zmniejsza się plan przychodów i wydatków zakładu   
budżetowego  o 1.019.100 zł zgodnie z załącznikiem Nr 3 i tak  : 
§7 ust. 1 pkt. 1 i 2 po zmianie otrzymuje następujące  brzmienie: 
Określa się plan przychodów i wydatków zgodnie z załącznikiem nr 5 zakładu budżetowego: 

przychody 10.809.432 zł 
wydatki     10.809.432 zł” 

- W § 8 zmniejsza się o 1.019.100 zł kwotę dotacji na inwestycje dla zakładu komunalnego 
zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszej uchwały. 
Radny Drzewiecki zapytał czy w związku z przeniesieniem środków w budżecie, będzie 
budowana kanalizacja w Tulcach. 
Wójt odpowiedział, że wraz z możliwością otrzymania dotacji unijnej na budowę drogi 
należało dokonać wyboru, która inwestycja może być przesunięta w czasie. Wójt powiedział, 
że najwłaściwszym rozwiązaniem jest przesunięcie budowy kanalizacji w Tulcach, ponieważ 
jest to inwestycja duża i tak nie byłaby wykonana do końca tego roku. Nawet przyjmując 
wariant ukończenia budowy kanalizacji, powstaje problem z brakiem odpowiednich przyłączy 
i odbiorem dużej ilości ścieków. Przesuwając inwestycję budowy kanalizacji zwiększamy 
szansę na pozyskanie środków z WRPO – poprzedni wniosek był odmowny.  Wójt dodał, że 
w planach wieloletnich jest zapisana budowa kanalizacji w Tulcach i będzie ona wykonywana 
w odpowiednim  czasie czy to ze środków unijnych czy własnych. 
Radna Sznajder zapytała o przetarg w sprawie kanalizacji.  
Wójt odpowiedział, że zaproponowana wartość oferty jest niższa niż w kosztorysie. Wójt 
dodał że  ze względu   na  odwołanie jest  kolejny  przetarg . 
Radna Michalak – Szczepaniak powiedziała, iż  skoro różnica między ofertą a kosztorysem 
wynosi  prawie 2 mln zł czy nie ucierpi na tym jakość prac. 
Wójt odpowiedział przecząco.  
Radna Sznajder zapytała czy przesunięcia w budżecie nie są przedwczesne, ponieważ może 
być kolejny przetarg i inna, mniej korzystna niż obecna oferta. 
Wójt odpowiedział, że jest kilku oferentów poniżej 8,5 miliona zł i jest to bezpieczny ruch.  
Radni nie mieli więcej pytań. Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2010r. 
Głosowało: 14  radnych.  
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 1  
Uchwała nr XLI/283/2010  została podjęta. Dokumenty stanowią załącznik do protokołu. 
 
Ad.15 
Pani Smytry  przedstawiła działania w zakresie  promocji i turystyki gminy Kleszczewo w 
formie prezentacji. Temat był omówiony również na Komisji Finansowo – Gospodarczej. 
Prezentacja obejmowała takie tematy jak: 
- promocja w prasie i wydawnictwach. Zamieszczenie logo gminy w Panoramie Firm Poznań 
2009 i 2010r., zamieszczenie reklamy w czasopiśmie " Najlepsze Samorządy w Polsce 2009”, 
dofinansowanie książki „Osiedla wczesnośredniowieczne w Markowicach”, wykonanie 
grafiki  na stoisko wystawowe Teraz Polska 2009, napisanie artykułu dla Fakty-Magazyn 
gospodarczy oraz dla wydawnictwa Oficyny Pomorskiej: Album - Polska znana i nieznana, 
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zamieszczenie w prasie codziennej  ogłoszeń o przetargach na terenie gminy. Gmina wydaje 
gazetę lokalną „Samorząd". 
- informacje dotyczące stron internetowych: własnych i zewnętrznych na których Gmina jest 
prezentowana. 
- informacje na temat alternatywnego źródła informacji jakim jest telefon komórkowy. 
Pobieranie informacji umożliwia strona WAP.  Gmina utrzymuje system mobilny w portalu. 
- dane z zakresu konkursów i zdobytych tytułów, certyfikatów, dyplomów, statuetek za rok 
2009 w szczególny sposób promujący gminę: Gmina Fair Play - tytuł i certyfikat 2009, 
Gmina Fair Play - Honorowe wyróżnienie 2009 w kat. gmin wiejskich, Dyplom Teraz Polska 
oraz nominacja 2009, „Zielony Kontakt" – statuetka, dyplom oraz 5 tys. zł nagrody, dyplom i 
II miejsce w kategorii: „Najciekawsza strona internetowa poświęcona odpadom" 
- informacje z zakresu współpracy z: Wielkopolską Agencją Rozwoju Przedsiębiorczości 
Stowarzyszeniem Gmin i Powiatów Wielkopolski (SGiPW) – Centrum Obsługi Inwestora 
Polską Agencją Inwestycji i Informacji Zagranicznych 
- wykaz terenów inwestycyjnych: 3  działki w Krzyżownikach wyróżnione certyfikatem 
„Grunt na medal”. 
- wykaz zgromadzonych i planowanych materiałów promocyjnych (gadżetów)  
-  informacje o planowanych inwestycjach na 2010r. ( flaga, herb, tablice informacyjne, 
witacze) 
- wykaz zrealizowanych i planowanych wydatków na promocję. Planowany koszt wydatków 
na 2010r to 72 tys. zł. 
- informacje na temat uczestnictwa Gminy Kleszczewo w imprezach, wydawnictwach  i 
targach o zasięgu międzynarodowym: 23 kwietnia w Pałacu Kultury i Nauki w Warszawie 
uczestnictwo w  imprezie targowej Polskiego Godła Promocyjnego „Teraz Polska”,  
uczestnictwo Gminy Kleszczewo na stoisku Powiatu Poznańskiego podczas targów 
turystycznych Tour Salon 2009, udział w  II Forum Aglomeracji Poznańskiej 2009. 
- dane dotyczące wpływów, korzyści i celów  wynikających z turystyki i sportu w gminie  
- informacje na temat zaplecza turystyczno – sportowego w gminie: m.in. zabytki pałacowe i 
sakralne, hale sportowe, boiska, kompleksy rekreacyjno – sportowe. 
- inne aspekty promocji takie jak promocja gminy ze strony klubu sportowego  „Clescevia”, 
zespołów muzycznych itp. 
- wykaz  najważniejszych imprez i wydarzeń kulturalno - sportowych odbywających się co 
roku na terenie gminy Kleszczewo.  
Prezentacja zawierała również film multimedialny z uroczystości wręczenia Wójtowi 
certyfikatu Gmina „Fair Play”. 
 
Ad.16 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że tematem  posiedzenia  Komisji Finansowo – 
Gospodarczej była prezentowana przez Panią Smytry promocja i turystyka w Gminie 
Kleszczewo. Pani Przewodnicząca poprosiła Przewodniczących pozostałych Komisji stałych 
o zreferowanie tematów posiedzeń. Radna Kotecka powiedziała, że Komisja Oświaty i 
Kultury gościła Panią Kierownik OPS, która zreferowała bieżącą działalność Ośrodka 
Pomocy Społecznej. Radny Lammel powiedział, że na Komisję Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska zaproszono Pana Wojciecha Perdocha w celu przedstawienia informacji z pracy 
Zarządu Wielkopolskiej Izby Rolniczej. 
Tematem wszystkich Komisji były również sprawy bieżące wynikające z działalności gminy i 
będące przedmiotem dzisiejszej Sesji. 
 
Ad.17 
Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 
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• 11 lutego odbyło się spotkanie z dyrektorem Zarządu Transportu Miejskiego Zbigniewem 
Rusakiem. Wójt powiedział, że podjęto rozmowy pomiędzy gminną komunikacją a 
komunikacją działającą w obrębie Aglomeracji. 

• 12 lutego miało miejsce spotkanie sołtysów m.in. w celu ustalenia terminarza zebrań. Wójt 
powiedział, że terminarz spotkań jest opublikowany na stronie internetowej, będą też 
rozsyłane kurendy oraz ogłoszenia. 

• 12 lutego odbyło się spotkanie z dyrektorem Aurelian Oil&Gas Poland Sp. z o.o. Wójt 
powiedział, że rozmawiano w temacie występowania złóż gazu do eksploatacji na terenie 
Wielkopolski jak i na terenie Gminy Kleszczewo. Wójt dodał, że gmina jako jedna z trzech 
znajduje się w obszarze najbardziej dogodnym do eksploatacji.  

• 14 lutego odbyło się spotkanie seniorów sołectwa Krerowo. 
• 15 lutego odbyła się uroczystość z okazji setnych urodzin najstarszej mieszkanki Gminy 

Kleszczewo Pani Pelagi Jedrzejczak. 
• 18 lutego odbyło się spotkanie z prof. Kosińskim - specjalistą w zakresie ornitologii - w 

sprawie lokalizacji wiatraków. Wójt powiedział, że temat ten szczegółowo omówi w dalszej 
części Sesji – w formie prezentacji slajdu. 

• 19 lutego miało miejsce spotkanie z dyrektorem BZWBK w Środzie w sprawie kontynuacji 
obsługi rachunku Gminy przez okres 2 lat. 

• 25 lutego  odebrano samochód VW Golf dla Ochotniczej Straży Pożarnej. 
Wójt dodał, że jest to również okres zebrań strażackich. 
W temacie inwestycji i remontów Wójt powiedział, że jest kontynuowany remont świetlicy w 
Markowicach. Obecnie wylewane są posadzki betonowe oraz przygotowywane zaplecze 
sanitarne. Wójt powiedział, że trwa również  budowa kanalizacji na terenie gminy. 
W odpowiedzi na zapytanie w sprawie drogi Krzyżowniki – Śródka Wójt powiedział, że jest 
to droga długości ponad 2 km i szerokości 5,5m. Planowane jest wykonanie pobocza 75 
centymetrowego po każdej stronie oraz budowa rowów odwadniających. 
Wójt oznajmił, że gmina otrzymała środki na wsparcie prowadzenia zajęć na obu „Orlikach”. 
 
Następnie Wójt przedstawił slajd mapy dotyczący położenia i liczby wiatraków na terenie 
Gminy Kleszczewo. Wójt pokazał miejsca na których wiatraki nie mogą być posadowione ze 
względu na obecność występowania gatunku chronionego orła Bielika.  
Wójt dodał, że w tej sytuacji trzeba liczyć się z mniejszą ilością wiatraków, jednakże podczas 
spotkania z prof. Kosińskim zaproponowano nową lokalizację posadowienia pomiędzy 
autostradą, a linią energetyczną 400 KV. Wójt powiedział, że ze strony Pana Wnuka z firmy 
Prestiż padła propozycja przesunięcia inwestycji na drugą stronę autostrady tj. część 
północną. Wójt zapytał czy Rada Gminy jest skłonna zmodyfikować swoje stanowisko i 
poprosił o podjęcie ostatecznej decyzji.  
Radny Drzewiecki zapytał czy w pierwszej kolejności nie powinno paść pytanie o chęć 
wydzierżawienia tych terenów przez osoby posiadające ziemie w lokalizacji Nagradowice – 
Bugaj. 
Wójt odpowiedział przecząco, dodając, że to najpierw gmina musi określić zasięg działania. 
Radna Sznajder poprosiła o przypomnienie argumentów – które były omawiane na 
wcześniejszych Komisjach -  mówiących o wyeliminowaniu posadowienia wiatraków po 
stronie północnej autostrady. Wójt odpowiedział, że po ustaleniu odległości posadowienia 
wiatraków tj. 600m,  pozostało bardzo mało obszarów, które spełniałyby te kryterium. W 
sumie po stronie północnej możliwe byłoby ustawienie tylko 4 wiatraków. Uzgodniono 
również, że tereny te będą przeznaczone na inny rodzaj działalności gospodarczej i wiatraki 
mogłyby zmniejszyć atrakcyjność tych terenów inwestycyjnych. Natomiast obecność 
wiatraków nie koliduje po stronie południowej, ponieważ to obszary rolne. 
Radni nie mieli więcej pytań. 
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Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie pierwotnej lokalizacji posadowienia 
wiatraków tj. po stronie południowej. 
Głosowało: 12  radnych.  
Za: 8 
Przeciw: 3 
Wstrzymało się: 1 
 
Ad.18 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad.19 
Zapytania i wolne wnioski. 
Radna Michalak – Szczepaniak poinformowała o złym stanie drogi na ulicy Siekiereckiej w 
Gowarzewie i prosiła o interwencję. 
Radny Rajchelt zapytał o powód gaśnięcia świateł w Kleszczewie w godzinach północnych. 
Wójt odpowiedział, że problem jest znany i dotyczy złego ustawienia w trakcie prac 
konserwacyjnych. 
Radny Drzewiecki zapytał o decyzję odwołania przetargu na budowę sieci kanalizacyjnej. 
Wójt powiedział, że dotyczyło głównie kwestii pomp sprowadzanych z USA na których 
bazuje odwołujący się wykonawca, natomiast do budowy kanalizacji używane są tańsze 
polskie pompy, posiadające właściwe parametry oraz pełną gwarancję producenta. 
Radny Drzewiecki powołał się na klauzulę, w której nie przysługuje odwołanie od tej decyzji. 
Radca Prawny odpowiedział, że odwołanie przysługuje tylko w 4 konkretnych przypadkach, 
które to przypadki nie dotyczą akurat tej sytuacji. 
Radna Sznajder zapytała w sprawie decyzji posadowienia ekranów przy autostradzie. 
Wójt powiedział, że ze strony gminy zostało wysłane pismo do Zarządu Autostrad, natomiast 
nie ma jeszcze odpowiedzi zwrotnej.  
Radni nie mieli więcej  pytań. 
 
Ad.20 
Pani Przewodnicząca zakończyła obrady o godz. 18.50  
 
 
Protokołowała:           Za zgodność z przebiegiem obrad 
Małgorzata Smytry                  Przewodnicząca Rady Gminy 
      
                       Ewa Lesińska  

 


